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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 
du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 
conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 
point de vue concernant les points  figurant à l’ordre du jour. 

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 
„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-
verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 
zu einzelnen  Punkten der Tages ordnung zu erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot vum 6. Mee 2019

LU:

Am Mee stoungen e.a. d’Reglement vun der Maison Relais an eng Rëtsch „Bauprojeten“ 
um Ordre du Jour. Beim Punkt 4 goung et z.B. em e PAP mat 5 Haiser an der Rue de 
Roeser op der Kockelscheier. Déi geplangte 5 Eefamilljenhaiser passen, wat den Typ an 
de Volume betrefft, gutt an d’urbanistesch Struktur vun der Kockelscheier. Mir be-
gréissen déi geplangte Beem laanscht den neien Trottoir an aner gréng Beplanzungen, 

de Schallschutz a waasserduerchlässeg Buedembeleeg! Allerdéngs hätte mir ons gewënscht, dass nach en 
6t Haus virgesi gi wär, esou wéi vun der staatlecher Cellule d’Evaluation proposéiert.

Op der Kockelscheier uet de e engerot oc  d’Prozedur fir eng Erweiderung vum Bebauungsplang (PAG) 
ei der ue de la er e lanc iert Punkt . . en elt inist re uss nac  dri er kucken  iert definitiv 

ofgestëmmt gëtt. An der Ëmweltprüfung steet awer elo schonn, datt tëschent de potentielle Bauterrainen an 
dem Bësch e Puffer vun 20-30m bleiwe soll. Fir ons Gréng heescht dat dann 30m.

Déi selwecht Prozedur betrefft och d’PAG Ëmklasséierung zu Léiweng (Centre-Kierchepad; Punkt 5.2). Haut 
ass dat eng one Parc  at enge  otte ongert  dee ville versc iddene Planzen an nsekten en ee  itt. 
Genau aus dësem Grond ass d’Ëmweltprüfung och net besonnesch gutt ausgefall... Mir verstinn datt déi 
zentral Lag interessant fir Wunnengsbau ass, mee den ursprénglech geplangte Park an de bestoende 
 ongert si ic teg fir ons atur a fir d’ ie ens ualit it a  uer

Beim Punkt 8, dem Reglement fir d’Umellungen an der Maison relais, hu mir den LSAP-CSV Schäfferot drun 
erënnert, datt se no de Gemengewahlen 2017 festgehalen hunn, datt deemnächst och Precoce-Kanner 
d’Maison Relais kéinten notzen. Dat neit Reglement 2019/2020 verbitt dësen Accès awer nach ëmmer.

FR :

À l’ODJ du Conseil communal du 6 mai se trouvèrent entre autres le règlement pour les inscriptions à la 
Maison Relais et plusieurs dossiers d’aménagement. Au Pt.4 fut p.ex. discuté un Plan d’aménagement par-
ticulier (PAP) avec 5 maisons dans la Rue de Roeser à Kockelscheuer. Le type de maison et les volumes 
s’intègrent bien aux alentours et nous avons aussi noté positivement que le PAP prévoit des arbres et 
d’autres plantations, des mesures anti-bruit et des revêtements de sol perméables. Seul point négatif : la 
densit  aurait pu tre plus lev e afin d’ajouter une aison suppl entaire tel ue propos  par la ellule 
d’évaluation de l’Etat. 

Toujours à Kockelscheuer, le Conseil a lancé la procédure pour l’extension du Plan d’aménagement général 
(PAG) „Rue de la Ferme“. Le Ministère de l’Environnement doit encore aviser le projet, mais l’étude d’impact 
environnemental recommande de laisser une zone tampon de 20 à 30 mètres entre la zone aménageable 
et la forêt. déi gréng plaident évidemment pour une zone naturelle de 30 mètres.

nfin  un ème dossier d’aménagement concernait le changement d’une zone de parc avec verger au centre 

de Livange en zone constructible. Cet espace vert accueille aujourd’hui un verger et de nombreuses plantes 
et insectes. Le résultat de l’étude d’impact environnemental n’est donc pas très positif… Nous comprenons 
qu’un tel emplacement central est intéressant pour la construction de logements, mais la préservation de la 
nature et de la qualité de vie au sein de nos villages l’est aussi ! 

Le point 8 concernait le règlement d’inscription de la maison relais. déi gréng ont déploré que pour l’année 
scolaire  le oll ge c evinal n’a toujours pas is en uvre sa pro esse fi e dans le progra e 
de coalition d’ouvrir également les portes de la maison relais aux enfants de l’éducation précoce. 

déi gréng Fraktioun 
Gemeng Réiser
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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 
du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 
conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 
point de vue concernant les points  figurant à l’ordre du jour. 

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 
„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-
verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 
zu einzelnen  Punkten der Tages ordnung zu erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot vum 3. Juni 2019

LU:

Den „déckste“ Punkt war d’Schoulorganisatioun 2019/20 inklusiv de Postebesetzungen. 
ei lle ir de otte Projet vun der Bësch-Spillschoul ervirhiewen. Mir si gespaant op 

d’Entwécklung vun dëser innovativer Léier-Approche, wou d‘Spillschouls-Kanner 
souwuel „an“ wéi och „mat“ der fräier Natur spillen a léiere wäerten. Merci de moti-
véierten Enseignanten déi dëse Projet op d’Bee gestallt hunn! 

Bei de „Matdeelungen“ war eis eng besonnesch wichteg (Punkt 1.1): D’läscht Joer, no den Aarbechten an der 
Crèche Méckenheck, war et zu beonrouegenden Ausdonstunge komm, wouduerch een ob ongesond Bauma-
terialie konnt schléissen. déi gréng haten deemools de Schäfferot opgefuerdert eng Analyse an Optrag ze 
ginn. Dës Analyse vum Ministère de la Santé huet leider immens laang gedauert, souwuel bis d’Prouwe 
geholl ware, wéi och bis d’Resultater do waren. Mir sinn awer erliichtert, datt laut Santé d‘Resultater onbe-
denklec  sinn. er e äerzter a  nac  eng ier erci fir iren i eis.

déi gréng haten awer och en eegene Punkt op den ODJ setze gelooss: Mir hunn de Schäfferot erfollegräich 
opgefuerdert, e Gemengen-Subside fir de Kaf vun engem Vëlo anzeféieren, an zwar egal op et sech em en 
neien oder en Occasiounsvelo, em e klasseschen oder em e Pedelec handelt, inklusiv enger sozialer Kompo-
nent i avantag ise u side fir d lient  vu  fice ocial . st ass d i . ier dat ir ons als r ng 
erënneren, dat d’LSAP-CSV Majoritéit eng Motioun aus de Reie vun der Oppositioun ugeholl huet, an dat och 
nach eestëmmeg!

Bei de „Froen“ (Pt.8), hu mir d‘Rapporte vun de berodende Bierger-Kommissiounen thematiséiert, an och 
drop higewisen, datt bei der Picknick Platz zu Crauthem beim „Giele Wee“, Richtung Herchesfeld, Enn Mee 
- no engem engem sonnege Feierdag an der Woch – de Weekend nees immens vill Offall beienee koum an 
d’Dreckskëschten iwwergelaf sinn. Mir proposéieren méi eng grouss Poubelle ze installéieren - idealerweis 
oc  eng fir las  a fir se an der rill aison  i dacks eidel ze aac en. 

FR :

Le point le plus volumineux fut l’organisation scolaire 2019/20, y inclus les postes à pourvoir. Relevons 
surtout le nouveau projet pédagogique d’« école maternelle en forêt ». Les enfants y pourront jouer et 
 apprendre dans la nature et avec la nature. Un grand MERCI aux enseignantes qui ont élaboré ce projet 
 innovant. 

Une „Communication“ (Pt.1.1) nous tenait particulièrement à cœur : L’année passée, une maman avait relevé 
la présence d’odeurs suspectes suites aux travaux à la crèche Méckenheck. déi gréng avaient demandé, 
lors du conseil communal, le lancement d’analyses pour déterminer une éventuelle pollution causée par les 
produits utilisés. Réalisées par le Ministère de la Santé, qui a été très très lent à prendre les échantillons et 
à les anal ser  les r sultats ne ontrent finale ent pas de dépassement des normes. Merci néanmoins à la 
maman concernée. 

Ensuite, le Conseil communal a adopté – sur initiative des Verts et à l’unanimité - une motion invitant le 
Collège échevinal à promouvoir la mobilité douce en introduisant une subvention à l’achat d’une bicyclette 
neuve ou d’occasion, y inclus une composante sociale (subvention plus avantageuse pour les clients de 
l’ fice social . e oire d’ lu e s vert e s  ceci est la pre i re ois ue la ajorit  P  a accept  
une motion des bancs de l’opposition. 

Lors des „Questions“ (Pt.8), nous avons thématisé l’accessibilité ou non des rapports des commissions 
communales consultatives et pointé du doigt le problème des déchets à l’aire de picnic à Crauthem (chemin 
jaune, vers Herchesfeld). Fin mai, après le jeudi férié, les poubelles ont largement débordé le weekend et les 
corbeaux et autres animaux ont évidemment bien éparpillé les déchets. Nous avons proposé d’y mettre une 

poubelle plus volumineuse – idéalement aussi une pour le verre - et de les vider plus souvent, surtout 
 pendant la période estivale des barbecues. 

déi gréng Fraktioun 
Gemeng Réiser
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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 
du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 
conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 
point de vue concernant les points  figurant à l’ordre du jour. 

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 
„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-
verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 
zu einzelnen  Punkten der Tages ordnung zu erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot vum 15. Juli 2019

LU: De läschte Gemengerot virun der Summerpaus hat e ganz laangen Ordre du jour, an 
déi gréng Fraktioun war net ganz onschëlleg dorunner. VELO-SUBSIDE : Direkt am Ufank 
ass de c ä erot nac  eng ier op eis Propose fir d’ ieren vun enge  u side fir de 
Kaf vun engem Velo oder Pédélec zeréckkomm, déi eestëmmeg am läschte Gemengerot 
akzeptéiert gi war. De Schäfferot ass am gaange sech mat den Nopesch-Südgemengen 
ze koordin ieren an et soll fir de epte er e ge einsa t egle ent ausgesc a t 
ginn. Mir si gespaant, an hoffen, datt hei souwuel eis Propose vun engem spezielle so-
zialen Tari  iddersc lag nnt  i oc  d i fir d’ nnerst tzung vu  a  vun cca-

siounsvëloën a zielen drop datt ab nächstem Joer eventuell och e Vëlo-Occasiounsmaart, ggf. zesumme mat 
enger Nopeschgemeng, organiséiert gëtt. 

RAMMSTEIN: Dee längste Punkt war wuel eise schrëftleche Froekatalog zum Rammstein Concert. Wärend 
sech etlech Leit aus der Gemeng op dëse Concert gefreet hunn, an anerer traureg waren datt se keng 
Tickete méi kritt hunn, hu sech awer och vill Leit aus eisen Dierfer Suergen a Gedanken iwwert d’Organisa-
tioun  d’ c er eet  de erk ier  de a idi oder den pakt op d’ atur an d’ iere ge aac . ofir ass et 
eis dr s gaange  fir vu  uerger eesc ter i etailer zur rganisatioun ge uer ze ginn  fir ze gesinn 
a i äit alles gutt organis iert ass  fir ze diskut ieren ou et er esserungs edar  g tt  a i een den 
negativen Impakt vun esou Events esou kleng wéi méiglech hält. Virun allem fanne mir datt no esou engem 
Event ëmmer en detailléierte Bilan an eng Käschten-Notze Rechnung sollt vun der Gemeng gemaach ginn. 
D’Äntwert vum Schäfferot kennt Dir separat am Bericht noliesen. 

NOPESCHFEST:  eidere gr nge Punkt u  rdre du our  ar eng otioun ecisiounspropose  fir den o fi-
zielle äitr tt vun der e eng iser zur nationaler nitiative  opesc est  a fir datt d’ e eng den unner ei 
der Organisatioun vun hirem Quartier- oder Stroossefest och bei Bedarf ënnert d’Äerm gräift. D’Nopeschfest 
ass net n en eng ott nitiative d i e joviale ader itt fir datt d’ eit sec  k nnen ennert operen onko -
plizéiert begéinen a kenne léieren a domadder och géigesäiteg Hëllef an Ënnerstezung favoriséieren. Dës 
nitiative uet oc  e risegt Potential at d’ ntegratioun vun den et tze uerger ierger ugeet  fir oc  ei 

d’Barrièren an de Käpp an d’Barrière vun der Sprooch an engem ongezwongene Kader lues a lues oofze-
bauen.

ir d i gr ng är et dofir ic teg a logesc  datt d’ e eng iser  genee i oc  vill aner e engen  iren 
Awunner falls néideg bei der Organisatioun hëlleft, an z.B. Bänken an Dëscher ausléint. Leider wollt LSAP-
CSV Majoritéit eis Motioun awer net an där Form unhuelen. Mir krute vum Buergermeeschter erkläert, datt 
si zwar bereet wären als Gemeng bei der Initiative « Nopeschfest » matzemaachen, mee si ewer net wéilten 
d’Gemengeservicer mat dëse verschiddene Quartier- a Stroossen-Fester belaaschten, well déi am Juni-Juli 
scho vill mat aneren Events - vun de Päerdsdeeg bis zum Schoulfest asw. - ze dinn hätten. Als Kompromëss 
hu mer dunn akzeptéiert, datt d’Ofstëmmung iwwert d’Motioun op den Hierscht vertässelt géif, a bis dohinner 
de Projet mat de Membere vun der Kultur- a vun der Integratiounskommissioun soll diskutéiert ginn. Fir déi 
gr ng ass et e er evident  datt en o fizielle äitr tt zur nitiative opesc est n e nn c t  ann 
d’Gemeng hier Bierger och bei der Organisatioun ënnerstëtzt.  

Positions « déi gréng » lors du Conseil communal du 15 juillet 2019

FR : SUBSIDE BICYCLETTE : Lors du dernier Conseil communal, le Collège échevinal est revenu sur notre 
motion de juin, demandant l’introduction d’un subside pour l’achat d’une bicyclette ou d’un pédélec. Ils ont 
annoncé vouloir élaborer - pour le mois de septembre - un modèle de subventionnement commun avec plu-
sieurs communes voisines. Nous l’attendons avec impatience.

CONCERT RAMMSTEIN : Le point le plus discuté fut l’organisation du concert Rammstein à Roeser. Nous 
avions introduit toute une s rie de uestions afin de recevoir un a i u  d’in or ations sur l’organisation 
et ses cons uences sur l’environne ent  les ani au  et les a itants de notre o une et aussi afin de 
v rifier si le oll ge c evinal avait us  de tous ses o ens pour r duire les i pacts n gati s de l’ v ne-

ent. a r ponse crite du oll ge figure dans le co pte rendu.

FÊTE DES VOISINS : nfin  nous avions introduit une otion invitant le oll ge c evinal à devenir partenaire 
o ficiel de l’initiative  te des voisins  et de pro ouvoir par cet inter diaire non seule ent les liens de 
convivialité et de solidarité entre voisins, mais de considérer le soutien à l’organisation de ces fêtes aussi 
comme un investissement très précieux en faveur de l’intégration locale des nouveaux habitants et plus 
particulièrement des habitants de nationalité non-luxembourgeoise. Or, le Collège échevinal a souhaité re-
porter le vote à l’automne. 

déi gréng Fraktioun 
Gemeng Réiser
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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 
du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 
conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 
point de vue concernant les points  figurant à l’ordre du jour. 

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 
„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-
verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 
zu einzelnen  Punkten der Tages ordnung zu erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot vum 30. September 2019

LU: Dëse Gemengerot huet bal 5 Stonne gedauert a war eng duebel Sitzung: eng 
 „normal“ an eng méi „feierlech“. Déi stung ganz am Kontext vun der Visitt vun 
 argentinesche Kolla-Indios, mat deene Réiser zanter 1992 e politescht Partenariat 
huet. Eis Gemeng huet d’Kolla Tinkunaku Kommunautéit er ollegräic  ei  a p  fir 
d’Propriétéit vun hirem Urawunner-Territoire ënnerstëtzt. Dës Visitt war d’Geleegenheet 
fir d’Partenariat nees mat Liewen ze fëllen. c  d i gr ng äerten aktiv at lle en fir 
datt d’Kolla och d’Besëtzrecht vun leschte feelende Stéck Land unerkannt kréien, an 

datt se déi ugestrieften douce a kulturell-respektvoll Entwécklung vun hirem Territoire ëmsetze kennen. E 
grousse  un all d i Persounen a eräiner d i ge olle  u fir datt d s isitt e ucc s gou  

Am „normale“ Gemengerot krute mer matgedeelt, datt 2 vun onse Virschléi vu virum Summer deemnächst 
emgesat ginn: 1) De Schäfferot wäert geschwënn e Subventiounsmodell fir de Kaf vu Vëloe virstellen. 2) Och 
eis Propose fir en detaill ierten Käschten-Notze Bilan fir grouss Herchesfeld-Events dréit Friichten. De Schäffe-
rot ass am gaangen de Rammstein Bilan ofzeschléissen a wäert en de Gemengeréit zur Verfügung stellen. 

Bei de Bauten-Dossiere zu Léiweng an op der Kockelscheier hu mer eis och beim 2. Vote enthalen. Beim 
anere Projet zu i eng  ou er ei  . ote d’accord aren  u ir e geännerte Plang valid iert  fir kennen 
e groussen ale Bam ze erhalen an domat d’Genehmegung anzehalen. 

Niewt Personal-Punkten a Verkéiersreglementer, stoungen och nach Finanzen um Ordre du jour. Hei konnt 
een z.B. gesinn, datt duerch Trennung vu „Kierch a Gemeng” eis Gemeng elo eleng bei den Energiekäschte 
mindestens 18.000 €/Joer spuert. 

Bei der Froestonn wollte mir e.a. wëssen wéi hei an der Gemeng d’Situatioun a Punkto Borkenkäfer-Befall 
ass. een ass landes äit geklo en a fir d’Plo anzedä en  sollen etra e ee  relativ s ier aus de  
Bësch geholl ginn. D’Gemeng freet elo beim Fierschter no. 

Och wollte mir wësse, wéi d’Situatioun beim emweltgerechten Ooffallmangement bei de Betriber an eiser 
e eng ass  a ivill etrie er z. . de a el uperdreckskesc t fir etri er  unn  e c ä erot ell dat 

elo iwwerpréifen a eis dann informéieren. 

FR: Le Conseil était une double séance de presque 5 heures, avec une séance normale et une séance plus 
„festive“. Cette dernière fut consacrée à la visite d’une délégation argentine d’indigènes Kolla, qui sont liés 
à notre commune par un partenariat signé en 1992. Roeser a soutenu la communauté des Kolla Tinkunaku 
dans leur combat pour la propriété de leurs terres ancestrales. La visite fait partie des efforts de relance du 
partenariat et déi gréng soutiendront tous les efforts de la Commune facilitant l’obtention de la propriété du 
dernier morceau de territoire et mettant en pratique leur projet de développement soutenable dans le res-
pect de leurs traditions culturelles. 

Au Conseil „normal“, nous étions content d’entendre que 2 de nos propositions d’avant l’été seront mises en 
oeuvre sous peu: 1) Le Collège échevinal présentera bientôt un modèle de subventionnement pour l’achat 
de bicyclettes et 2) L’élaboration systématique d’un bilan „coûts/bénéfices“ pour les grands événements au 
Herchesfeld d utera par le ilan du concert a stein ue le oll ge finalisera et ettra à disposition des 
conseillers. 

Quant aux projets d’aménagement à Livange et à Kockelscheuer, nous nous sommes à nouveau abstenus 
pour les projets déjà critiqués au mois de mai et avons voté en faveur d’un autre projet à Livange, où il fallait 
valider un changement visant à sauvegarder un vieil arbre classé comme „arbre remarquable“. 

es dossiers financiers concernaient des adaptations en cours d’e ercice  ui ontraient par e e ple ue 
la commune épargne au moins 18.000 €/an de frais d’énergie depuis la „séparation entre l’Eglise et l’Etat“. 

Lors des questions orales, nous demandions si les bois communaux seraient sévèrement touchés par les 
scol tes  parasites ui se sont orte ent d velopp s cet t . nfin  nous nous so es renseign s sur la 
gestion durable des déchets par les entreprises de la commune et sur le nombre d’entreprises qui  possèdent 
par exemple le label „Superdreckskëscht fir Betrieber“. Le Bourgmestre a promis de s’informer auprès du 
garde-forestier, respectivement auprès des entreprises et de nous transmettre les réponses. 

déi gréng Fraktioun 
Gemeng Réiser
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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 

du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 

conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 

point de vue concernant les points  figurant à l’ordre du jour. 

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 

„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-

verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 

zu einzelnen  Punkten der Tages ordnung zu erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot vum 11.11.2019

LU: d i gr ng aten de . uli eng otioun eragereec t fir de c ä erot ze otiv ieren 
Nopeschfester an der Gemeng konsequent ze fërderen an dori er eraus  gezielt ze 

nnerst tzen. o at u ir net n en ensi ilisatioun a s olesc  lle  ge engt  
ee i dat an anere e engen de all ass  z. . oc  d usl ine vu versc iddene  
aterial. e uerger eesc ter uet ons erkläert  datt erl ine vun sc er a änken 

oder vu  pull eenc e leider fir des ecker ei ons an der e eng net iglec  är  
esou dat eis uederung fir a  udget  eld fir logistesc  lle  virzegesinn  aus der 

otioun e ec  gelooss gou . ir der esc t uet de e engerot d ser nitiativ eest eg zougest t  
uel ons ddien net vollstänneg i er oll gou e  ass d st net just en r olleg fir déi gréng, mee virun allem 

eng wäertvoll Initiativ géint déi wuessend Anonymitéit an eisen Dierfer a fir en harmonescht Zesumme-

liewen tescht neien an aale Réiserbänner Awunner, iwwert all Sprooch- a Kultur-Barrièren ewech.

en . uni aten d i gr ng per otioun d Aféieren vun enger Prime fir d‘Mobilité douce ge uedert  at 
oc  eest eg akzept iert gou .  ove er e engerot u ir elo i ert d i dies ez glec  Propose 
vu  c ä erot o gest t. en P  c ä erot uet sec  ei adder ingesa t an d i ric teg ic -

tung e eegt. ir edaueren a er  datt se ic teg eeler vun eiser uederung net ollten i er uelen an 
nac  i een ko ärente odell a ieren ozialaspekt eelt  Pro otioun vu  aa  vu econd and loen 
gou  net i er oll . Trotzde  gesi ir dat als e eideren r olg vun eiser konstruktiver ppositiounspolitik 
an e c ratt fir eng i no alteg Politik. An dem Sënn wäerte mir eis och weiderhinn fir den Ausbau an 
d‘Verbesserung vum Réiser Velospisten-Netz asetzen, genee wéi och fir d‘Aféieren vun engem Vëlosloka-
tiounskonzept.

Dat neit Reglement zum Parking residentiell ass est t a  nteressi vu ville ierger. e c ä erot ass 
ei jo sc o laang u  plangen  do inst roe ir ons firwat et ni zu enger Biergerbedeelegung koum. Och 

den eenzele Betriber  ou eventuel lienten a ataar ec ter etra  sinn  gou en a  ir eld keng lterna-

tive proposéiert. Dat ass bedauerlech.

Positions Vertes au Conseil communal du 11.11.2019

FR: En juillet, les Verts avaient proposé dans une motion que notre Commune rejoigne l‘initiative nationale 
et européenne de la „Fête des Voisins“  u elle pro euve active ent cette te aupr s des cito ens et 

u elle les soutienne au esoin dans l organisation de leur te de rue  de uartier ou de r sidence. ous 
avons pensé p.ex à la mise à disposition de tables ou bancs, de vaiselle, du lave-vaisselle mobile. Or, bien 

ue le coll ge c evinal P P  ait accept  de rejoindre l initiative  il re usa toute o re d aide logisti ue 
au  cito ens. e te te final  adopt  à l unani it  n est pas oins une victoire pour d i gr ng. l s agit d une 
initiative pr cieuse contre l annon it  croissante  pour l int gration des nouveau  r sidents et de onnes 
relations entre voisins. 

n juin  le onseil co unal avait adopt  à l unani it  notre motion pour l‘introduction d‘une prime com-
munal pour l‘achat d‘une bicyclette. Lors du Conseil de novembre, le collège échevinal proposa donc un 

od le de su ventionne ent ui ut gale ent adopt  à l unani it . l s agit d un pas dans la onne direc-

tion  e si le oll ge n a pas voulu int grer deu  des l ents centrau  de notre proposition. Il n‘y aura 
donc malheurweusement pas de tarif social, ni de subventions pour l‘achat d‘une bicyclette d‘occasion. 

La promotion de la mobilité douce restera une de nos préoccupations au Conseil. 

Le nouveau concept de „Parking résidentiel“ et l introduction des vignettes de stationne ent pour r
sidents  sont certaine ent dans l int r t de no reu  r sidents vivant au  alentours des e place ents 
pu lics de stationne ent r guli re ent satur s. ous d plorons n an oins u il n  a pas eu de consulta-
tion des citoyens en amont de la proposition. Les entreprises, artisans et commerçants de la Commune ne 

semblent pas non plus avoir êté consultés, bien que le règlement concernera probablement clients et 

 salariés. 

déi gréng Fraktioun 

Gemeng Réiser
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„D’P a r t e i e n  h u n n  D ’W u e r t ”

Chaque groupement politique peut s’exprimer sur une page 

du bulletin communal « De Buet » pour chaque séance du 

conseil communal pour expliquer son vote et présenter son 

point	de	vue	concernant	les	points		figurant	à	l’ordre	du	jour.	

Jede politische Partei verfügt über eine Seite im  Ge meindeblatt 

„De Buet“ pro Gemeinderatssitzung, um ihr Abstimmungs-

verhalten zu begründen be ziehungs weise ihre Standpunkte 

zu	einzelnen		Punkten	der	Tages	ordnung	zu	erklären.

Gréng Stellungnam zum Gemengerot - Dezember 2019

LU: De proposéierte Budget 2020 ass fir déi gréng Fraktioun e Verwaltungsbudget, e 
Budget vun der Alldagsgestioun wou mir deementspriechend keng grouss Iwwer-
raschungen dra fannen; weder negativer nach positiver! Den Zuelen no ass d’Situa-
tioun net schlecht. Allerdéngs wäert d’Gemeng nees nei Scholde mussen ophuelen an 
et steet eng Taxenerhéijung un. Wat eis bei der Budget-Presentatioun gefeelt huet, ass 
eng iwwergräifend an nohalteg Visioun wou d‘Gemeng hi soll an den néidege po-
litesche Courage.

Dat	d’Personalkäschte	klammen,	ass	normal	an	et	war	och	iwwerfälleg,	datt	déi	nei	Bierchemer	Schoul	misst	
gebaut	ginn.	Datt	eis	Dierfer	endlech	all	un	d’Kläranlag	ugeschloss	ginn,	datt	eis	Gemeng	méi	am	ëffent-
leche Wunnengsbau muss aktiv ginn, datt Infrastrukture mussen erneiert oder ausgebaut ginn, dat alles ass 
noutwenneg,	gutt	an	evident.	Déi	Gréng	kënnen	dës	Projeten	nëmmen	ënnerstëtzen,	a	stëmmen	dofir	och	
net géint de ganze Budget.

Dofir	stëmme	kënne	mer	awer	och	net.	Wa	mer	kucke	wéi	etlech	vun	dësen	an	och	anere	Projeten	am	Detail	
geplangt	an	ëmgesat	gi	;	wa	mer	kucke	wéi	de	Schäfferot	munchmol	seng	Prioritéite	setzt,	a	wa	mer	kucke	
wéi	hei	déi	berodend	Biergerkommissiounen	NET	systematesch	agebonne	ginn,	genee	wéi	doriwwer	eraus	
generell	d’Bierger	an	eiser	Gemeng	net	wierklech	aktiv	an	déi	grouss	Decisiounen	abezu	ginn	;	wa	mer	kucke	
wei	zaghaft	de	Schäfferot	bei	innovative	Moossnamen	am	Verkéier	oder	am	Energieberäich	ass…	Wa	mer	
alles	dat	kucken,	da	gesi	mer	datt	d’Gemeng	wuel	an	dëse	Beräicher	eppes	mécht,	mee	leider	ze	zaghaft.	
Déi	Zäite	wou	eis	Gemeng	nach	eng	couragéiert	Pionéier-Gemeng	am	Ëmwelt	oder	am	Klimaberäich	war,	si	
leider	scho	bal	20	Joer	laanscht.	Dobäi	hätt	se	all	d’Méiglechkeete	fir	nees	e	Virreider	ze	ginn.	Mat	innova-
tiven	Iddien	a	politeschem	Courage	kann	een	dëst	Potential	notzen.	Dofir	wäerten	déi	Gréng	de	Schäfferot	
2020	nach	méi	aktiv	mat	Proposë	fidderen,	an	2	Initiative	hate	mer	em	direkt	proposéiert:

1)		Grad	well	nach	vill	wäert	gebaut	ginn,	soll	Réiser	e	Virreider a Saachen Ëmweltschutz ginn, a bei Chantiers 
op geschaimte Polystyrène verzichten (z.B. Steropor/Sterodur Isolatiounen);

2)  Mat Bléck op d’Transparenz vum politesch-demokratesche Prozess sollen d’Rapporte vun de Commissions 
Consultatives prinzipiell ëffentlech ginn,	fir	datt	jidderee	ka	kucke	wat	do	diskutéiert	gëtt	a	sech	eventuell	
éischter	dofir	interesséiert	fir	matzeschaffen.

An dem Sënn freeën sech déi Gréng Réiserbann op 366 proaktiv a konstruktiv Deeg vum neien (Schalt)Joer 
a	wënschen	allen	Awunner	e	glécklecht	a	gesond	Joer	2020.

Positions Vertes au Conseil communal - Décembre 2019

FR: Pour déi gréng le budget proposé est avant tout un budget administratif, déterminé par les tâches quoti-
diennes d’une municipalité (p.ex. raccord des villages à la station d’épuration, infrastructures publiques, 
etc.), c.-à-d. sans surprises. Nous soutenons ces projets utiles et n’avons donc pas voté contre le budget. 
Néanmoins,	nous	ne	pouvons	pas	non	plus	voter	pour	!	Les	priorités	du	collège	échevinal,	l’implication	des	
commissions consultatives et des citoyens en général dans le processus décisionnel, de même que l’atti-
tude timide du collège échevinal par rapport aux mesures innovantes en matière de mobilité et d’énergie 
restent insatisfaisantes. Nous allons donc redoubler d’efforts pour encourager la coalition LSAP-CSV à être 
plus	courageux	face	aux	grands	défis	d’avenir.	Nous	avions	d’ailleurs	proposé	d’emblée	2	idées	qui	seront	
débattues en 2020 : 1) Abandonner en tant que Commune « pionnière » l’utilisation du polystyrène isolant 
(p.ex. Steropor, -dur) pour les chantiers publics, et 2) par souci de transparence démocratique, rendre public 
les rapports des commissions consultatives citoyennes pour autant qu’ils ne concernent pas de huis clos. 
Sur	ce,	déi	gréng	Réiserbann	vous	souhaitent	une	bonne	et	heureuse	année	2020	!

déi gréng Fraktioun 
Gemeng Réiser


